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            Projekat „Osobe sa invaliditetom koje su menjale svet“, sa izložbom i tribinama na temu
poznatih osoba koje su svojim dostignućima na polju nauke, umetnosti i dr. oblasti zadužili
čovečanstvo, sprovode kompanija „Color Media Communications", u saradnji sa Ministarstvom
za rad zapošljavanje boračka i socijalna pitanja, Kancelarijom za ljudska i manjinska prava
Vlade Republike Srbije, Apatinskom pivarom i ambasadama stranih država u Beogradu.

      

               Prva stanica ovog projekta koji će tokom 2019. godine biti realizovan u šest srpskih
gradova, bio je Novi Sad. U Katoličkoj porti, u srcu grada, u četvrtak, 04. jula, otvorena je
izložba na kojima su fotografije Vuka Karadžića, Ludviga van Betovena, Nika Vujičića, Stivena
Hokinga, Fride Kalo, Rej Čarlsa i mnogih drugih sa propratnim tekstom o njihovom životu i radu.
Ovim povodom organizovana je i serija tribina posvećena osobama sa invaliditetom koje su
uvrštene u projekat kako bi se predstavila priče o slavnim osobama sa invaliditetom iz celog
sveta.
               Izložbi je prisustvovala i direktorica Kancelarije za ljudska i manjinska prava Vlade
Republike Srbije, gospođa Suzana Paunović koja je između ostalog rekla da je poruka ove
izložbe da svako, uprkos svom hedikepu, može da istaje u svojim namerama, idejama i da
ostvari svoje ciljeve.
               Događaj koliko pizitivan toliko i tužan, s obzirom na mnoštvom nedorečenosti i
otvorenih pitanja. Osim onih pitanja koja se odnose na dosadašnje angažovanje i uglavnom
ćutanje, do onih, možda krucijalnih, da li je vidljivi invaliditet veći od odnog koji se ne vidi? Da li
ljudi sa jednim bubregom, ili sa „tuđim“ srcem, sposobni da misle, stvaraju velika dela kao i ljudi
sa jednom nogom ili slabijim sluhom?
               Kada budemo pravilno shvatili i rasčlanili šta se sve podrazumeva pod invaliditetom
(ko je sve indvalid), promenićemo i odnos jednih prema drugima. A onda ćemo se zapitati,
zašto ne samo na radnim mestima, nego ni na našim ulicama, nema više ljudi sa vidljivim
invaliditetom, posebno dece. Da li smo mi zaista toliko „zdrava“ nacija ili se jednostavno
stidimo? Koga? Samih sebe.
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